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 Vergadering : Algemeen Bestuur 
Datum : 14 maart 2022 

Tijd : 15:00-16:30 
Locatie : Kantoor ODR in Tiel  

 
  
 

 

Aanwezig : Dhr. Zondag (Zaltbommel, voorzitter), dhr. Van den Hurk (Buren), mevr. Wichgers (Culemborg), dhr. De Vreede (Maasdriel), dhr. Van Wolfswinkel 

(Neder-Betuwe), mevr. Klein-de Jong (West Betuwe), dhr. Cruijsen (West Maas en Waal), de heer Vlekke (ODR, secretaris) en mevr. Van Egmond (ODR, 
notulen). 
 

Afwezig : Dhr. Groen (Tiel) en dhr. Van der Meer (Provincie Gelderland).  

 

 

Punt Omschrijving  

01 Opening en vaststellen agenda  De voorzitter opent de vergadering en geeft aan dat de video-opname van het overleg wordt gestart. Mevr. Wichgers en 
mevr. Van Egmond nemen digitaal deel aan de vergadering. Er is een afmelding ontvangen van dhr. Groen. Dhr. Van der 

Meer is niet aanwezig. Het AB stelt de agenda vast.    
 

02 Besluitenlijst vergadering 
6 december 2021 

Er zijn geen opmerkingen m.b.t. de besluitenlijst.  
Het AB stelt de besluitenlijst van de vergadering van 6 december 2021 ongewijzigd vast.  
 

03 Ingekomen post en 
mededelingen 

Ingekomen post: 
a. E-mail Ministerie BZK d.d. 2 december 2021 inzake mededeling dat is voldaan aan termijn voor vaststelling, dat 

de begroting structureel in evenwicht is en dat voor 2022 repressief toezicht geldt 
Het AB neemt kennis van het e-mailbericht.  

 
Mondelinge mededelingen 

a. Standpuntbepaling aanbesteding Levering Elektriciteit en aardgas Regio Rivierenland 
De voorzitter deelt mee, dat vorige week maandag een e-mail vanuit het inkoopbureau is ontvangen m.b.t. de 
aanbesteding levering elektriciteit en aardgas. Daarin is gevraagd om het vraagstuk dat in de e-mail beschreven wordt, 
kort gezegd “wat te doen met de aanbesteding gelet op de huidige situatie in Oekraïne en de sancties tegen Rusland”, 
aan “het bestuur” voor te leggen. Het verzoek is om 15 maart voor 13.00 uur te reageren. Het DB heeft inmiddels per  
e-mail een standpunt bepaald.    

 

De voorzitter geeft aan, dat het DB kan zich voorstellen dat de oorlog in Oekraïne onrust en onzekerheid op de 
energiemarkten veroorzaakt. Daarnaast heeft het DB begrip voor de oproep uit de samenleving om Russisch gas te 
boycotten en wil het DB dit, waar mogelijk, ondersteunen. Het DB stelt zich daarom op het standpunt, dat de bijzondere, 

actuele omstandigheden waarbij het niet wenselijk is dat de aanbesteding aan een Russische leverancier gegund wordt, 
een heroverweging van de procedure op dit moment rechtvaardigen. Ook als dit betekent, voor zover dit juridisch 
houdbaar is, dat de lopende inschrijving wordt ingetrokken.  

 

Het DB is wel van mening dat het voor het DB niet mogelijk is, gelet op het verzoek in het e-mailbericht van het 
inkoopbureau, om aan te geven of te adviseren over de wijze van handelen door het inkoopbureau. Het ontbreekt het DB 
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daarvoor aan voldoende inhoudelijke kennis. Het DB gaat ervan uit, gelet op de expertise die bij de 
aanbestedingscommissie aanwezig is en de reacties die het inkoopbureau van de betrokken gemeenten en 

gemeenschappelijke regelingen ontvangt, dat het inkoopbureau hierin zelf de juiste afweging kan maken. 

 
Het DB heeft het inkoopbureau gevraagd om het DB op de hoogte te stellen van de reacties die het inkoopbureau van de 
overige partijen ontvangt en het besluit dat het inkoopbureau naar aanleiding daarvan voornemens is om te nemen en de 
(financiële) gevolgen die aan dit besluit verbonden zijn. Het DB gaat ervan uit dat het inkoopbureau het DB vooraf nader 
bij de besluitvorming betrekt als er grote (financiële) risico’s aan het voorgenomen besluit verbonden zijn. Ook wordt het 
DB graag geïnformeerd over het verdere verloop van de procedure en de (financiële) consequenties hiervan.   

 
Dhr. Cruijsen merkt op, dat voorkomen moet worden dat er niet via een achterdeur toch alsnog Russisch gas geleverd 
wordt, zeker niet als het dan ook nog gaat om een levering die meer geld kost. De voorzitter geeft aan, dat het DB niet 
bij machte is om dat helemaal te voorkomen, daarvoor zijn internationale afspraken nodig. Het DB doet nu alles, voor 
zover mogelijk, om een gaslevering uit Rusland te voorkomen. Dhr. Cruijsen wijst er nogmaals op dat hij het er wel mee 
eens is dat deze actie wordt ondernomen, maar hij wil een situatie voorkomen waarbij er veel meer moet worden betaald 

terwijl de levering, wellicht niet rechtstreeks maar via een omweg, toch nog uit Rusland komt.  

 
De voorzitter stelt vast, dat het AB zich kan vinden in de reactie van het DB op het e-mailbericht van het inkoopbureau 
waarbij het AB kennis heeft genomen van de opmerking van dhr. Cruijsen. Deze opmerking wordt in de notulen vermeld.  
 

04 Stukken ter kennisname a. Kamerbrief 1 februari 2022 m.b.t. inwerkingtreding Omgevingswet 
De secretaris merkt op, dat in de financiële stukken eerder is uitgegaan van de inwerkingtreding per 1 juli 2022. Nu dit, 

tenminste, een half jaar is uitgesteld, heeft dit financiële consequenties. Deze gevolgen worden in de reguliere 
rapportages, zoals de bestuursrapportage, meegenomen en aan de bestuurders voorgelegd.  
 
Mevr. Klein-de Jong geeft aan, dat er nu ook een langere voorbereidingstijd is hetgeen betekent, dat de kosten daarvan 
ook doorlopen. Dhr. De Vreede vertelt dat hij hierover inmiddels gesproken heeft met Marcel Keijman. Er wordt nu 

bekeken wat de mogelijke gevolgen en financiële consequenties zijn. Zodra hier over enkele weken meer duidelijkheid 

over is, is het een goed idee om de gemeenten hierover te informeren. Dhr. Van den Hurk stelt dat er ook gevolgen zijn 
voor de leges. Dhr. De Vreede antwoordt, dat het daarom goed is om ook binnen de gemeente zelf te inventariseren wat 
de gevolgen van het uitstel zijn.  
 
De voorzitter concludeert dat het AB het een goed idee vindt dat er vanuit de ODR proactief binnen enkele weken een 
brief gestuurd wordt naar de gemeenten met daarin beschreven wat de (financiële) gevolgen van het uitstel van de 
Omgevingswet zijn. De secretaris zegt toe dat deze brief wordt opgesteld.  

 

05 Jaarverslag afhandeling 
klachten 2021  

De voorzitter geeft aan, dat het jaarverslag op 7 februari door het DB is vastgesteld. Ter informatie wordt het verslag 
hierbij aan het AB aangeboden. Op verzoek van het DB is een presentatie opgesteld waarin nader aandacht wordt 
besteed aan een toelichting over de toename van het aantal klachten, de verdeling van de klachten per gemeente, de 

oorzaken van de klachten en de maatregelen die naar aanleiding hiervan zijn genomen. Er is ook een 
communicatiebericht voor de colleges opgesteld.  

 
De secretaris licht de sheets van de presentatie toe. Na afloop bespreekt het AB kort de effecten van de coronacrisis op 
de verhouding tussen gemeenten en ODR. Door deze situatie is er vaak veel minder overleg geweest tussen gemeenten 
en ODR waardoor minder afstemming heeft plaatsgevonden en dat is ook een mogelijke oorzaak bij de klachten.  
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De verwachting is, dat deze contactmomenten nu weer opgepakt worden en dat dit de onderlinge communicatie ten 
goede komt.  

 

De secretaris merkt op, dat elke klacht er één te veel is en dat je moet leren van hetgeen er niet goed is gegaan. Hij is 
ervan overtuigd dat er, gelet op de genomen maatregelen n.a.v. de klachten van het afgelopen jaar, zeker geleerd is van 
de zaken die niet goed zijn gelopen en dat er inmiddels passende maatregelen zijn getroffen om herhaling te voorkomen.  
 
De voorzitter bedankt de secretaris voor de presentatie en toelichting en hij stelt vast, dat het AB instemt met het 
concept informatiebericht zoals dat voor de colleges is opgesteld.  

 

06  Stand van zaken vervolgacties 
n.a.v. rapport Van Aartsen  

De voorzitter geeft aan dat er op dit moment op twee niveaus ontwikkelingen zijn. Enerzijds bij het rijk, anderzijds bij de 
provincie. Iedereen is op dit moment in afwachting van het bericht van de staatssecretaris over het vervolg van de 
aanpak naar aanleiding van de bestuurlijke regiosessies die zijn gehouden. Er zijn nog geen indicaties over wat hierin 
komt te staan. Het is al wel duidelijk dat ODNL meer in positie wordt gebracht. Het rijk stelt 18 miljoen euro per jaar 
beschikbaar voor versterking van het VTH-stelsel. Of dit geld helemaal ter beschikking komt van ODNL is nu nog niet 

duidelijk. Wel wordt er binnenkort door de directeuren van de omgevingsdiensten verder gesproken over de rol die de  
ODNL kan vervullen en de verdeling van het geld. Het lijkt erop, dat het rijk op dit moment de huidige structuur van de 
omgevingsdiensten in stand wil laten. De secretaris vult aan, dat het ook belangrijk is dat de politie en het Openbaar 
Ministerie beter in positie worden gebracht, onder andere door meer capaciteit beschikbaar te stellen.  
 
Daarnaast is er nog het artikel 217a onderzoek dat door de provincie is uitgevoerd. Het rapport van dit onderzoek is nog 
niet gepubliceerd. Zodra hierover meer bekend is, wordt het AB hiervan op de hoogte gesteld (noot: het rapport is op 16 

maart gepubliceerd en op 17 maart aan het AB verzonden). Het is de vraag wat de provincie met de uitkomsten van het 
onderzoek wil gaan doen en hoe de provincie de toekomst van het Gelders Stelsel ziet. Er gaan hoogstwaarschijnlijk twee 
omgevingsdiensten uit het stelsel fuseren dus dan zijn er dadelijk nog zes Gelderse diensten. Op dit moment is het de 
verwachting dat deze diensten de komende jaren blijven bestaan maar dat is uiteraard ook afhankelijk van de landelijke 
ontwikkelingen.  

 

De secretaris geeft aan, dat tijdens de tweedaagse van de directeuren van het Gelders Stelsel is afgesproken dat het 
zinvol is om opnieuw te bezien of de wijze waarop de diensten in Gelderland georganiseerd zijn, passend is bij de huidige 
tijd. Als basis wordt er daarbij vanuit gegaan dat de omgevingsdiensten zo veel mogelijk proberen om robuust te zijn 
voor de eigen taken. Als het niet lukt om op onderdelen binnen de eigen dienst robuust te zijn dan wordt in tweede 
instantie gekeken naar samenwerking op die onderdelen met de omgevingsdiensten binnen de betreffende 
veiligheidsregio. 
 

Voor de provinciale taken is dat anders geregeld, daar wordt in eerste instantie de samenwerking bij de ODRA en ODRN 
gezocht. Als ook op het niveau van de veiligheidsregio de taken niet robuust georganiseerd kunnen worden, wordt op 
provinciaal niveau gekeken en er zijn ook taken die op landelijk niveau georganiseerd zijn (BRZO). Bij de start van het 
Gelders Stelsel zijn diverse Stelseltaken benoemd. Het is zinvol om deze ter herijken: is er nog steeds noodzaak of 

behoefte tot samenwerking op die terreinen? De herijking vindt plaats vanuit de gedachte dat gezamenlijke stelseltaken 
meerwaarde moeten bieden aan de maatschappelijke opgave.  
 

07 Stand van zaken 
organisatieontwikkeling ODR  

De secretaris vertelt, dat hij in het kader van zijn kennismaking, inmiddels al veel bestuurders heeft gesproken. Daaruit 
blijkt, dat bestuurders soms heel verschillend naar de organisatie kijken. Hij vindt het een professionele organisatie met 
heel veel deskundige mensen maar punten als samenwerking en bestuurlijke sensitiviteit kunnen nog worden verbeterd. 
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Zoals bij zijn sollicitatie is aangegeven, is het in ieder geval zijn taak om de organisatiewijziging, die al in gang was gezet, 
verder door te zetten. Morgen informeert hij de organisatie hierover. Voor dit traject is een externe projectleider 

ingehuurd. De huidige structuur binnen de ODR leidt er vaak toe dat er te veel in “hokjes” wordt gedacht, het is 

belangrijk om dat te doorbreken. Daarom wordt ook de huidige indeling op afdelings- en teamniveau bekeken. Dit kan 
ertoe leiden, dat er voor de huidige leidinggevenden, de afdelingsmanagers en coördinatoren, wijzigingen ontstaan. 
Daarom wordt er bij de bestemming van de jaarrekening financiële ruimte gevraagd voor frictiekosten in dit traject.  
 
De voorzitter stelt vast, gelet op hetgeen kort door enkele bestuursleden naar voren wordt gebracht, dat het AB het 
logisch vindt dat een dergelijk traject financiële gevolgen heeft en dat het goed is om hier vooraf geld voor vrij te maken. 

Daarnaast vraagt het AB nadrukkelijk aandacht voor de communicatie van dit traject richting de medewerkers, het AB 
doet de oproep om de medewerkers goed te informeren en zoveel als mogelijk is te voorkomen dat personeel door 
onzekerheid of onrust een baan elders gaat zoeken.  
 
Dhr. De Vreede merkt op, dat hij heeft begrepen dat de onderwerpen VTH, LHS en Omgevingswet meer met elkaar in 
samenhang worden opgepakt. Is dit een onderdeel van het traject m.b.t. de organisatiestructuur? De secretaris 

antwoordt, dat zo’n integrale benadering de manier is waarop de ODR in de toekomst meer wil gaan werken. De integrale 

aanpak loopt parallel aan/samen op met de organisatieontwikkeling. Daarnaast is bestuurlijke sensitiviteit een punt dat 
vaak terugkomt. Nu heeft de coronacrisis de afgelopen jaren niet geholpen om met elkaar in contact te blijven, maar dat 
neemt niet weg dat er punten verbeterd kunnen worden. Ook de aanpak van dit punt heeft nu de aandacht. 
 

08 Rondvraag Dhr. Van den Hurk spreekt zijn complimenten uit voor de medewerkers van de ODR die laatst in hele korte tijd ervoor 
gezorgd hebben dat de gemeenteraad van Buren een voorbereidingsbesluit kon nemen.  

 
Mevr. Wichgers heeft digitaal aan de vergadering deelgenomen en zij merkt op dat het soms, gelet op het slechte geluid, 
erg moeilijk is om de vergadering te volgen.   
 
De voorzitter stelt vast dat er verder geen gebruik wordt gemaakt van de rondvraag.  

 

09 Sluiting De voorzitter sluit de vergadering.  
 

 


